
 

 

 
Κ.Ο. ΠΑ.ΣΟ.Κ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

ΠΡΟΣ: τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Π. Θεοδωρικάκο 

ΘΕΜΑ: Αμήχανη και αναποτελεσματική η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας του 
Πολίτη μπροστά στην αποθράσυνση του οργανωμένου εγκλήματος ειδικά στις περιοχές της 
Νότιας Αθήνας. 

Η εν ψυχρώ δολοφονία δυο ατόμων και ο τραυματισμός ακόμη ενός από στυγνό εκτελεστή σε 
κατάμεστη καφετέρια στην κεντρική πλατεία της Νέας Σμύρνης το βράδυ της Κυριακής 
18/12/2022, είναι ένα ακόμα περιστατικό που θυμίζει ότι το οργανωμένο έγκλημα στη χώρα 
μας έχει πλήρως αποθρασυνθεί. 

Είναι προφανές ότι η ανεμπόδιστη δράση του οργανωμένου εγκλήματος αυξάνει σημαντικά το 
αίσθημα ανασφάλειας των πολιτών. 

Υπενθυμίζεται ότι το χτύπημα αυτό προστίθεται σε μια σειρά αντίστοιχων ένοπλων επιθέσεων 
που αποδίδονται σε «ξεκαθάρισμα λογαριασμών» του οργανωμένου εγκλήματος, σύμφωνα με 
την Ελληνική Αστυνομία, οι οποίες εκτιμάται ότι έχουν πλέον ξεπεράσει τα τελευταία δύο χρόνια 
τις 10, εκ των οποίων οι μισές σημειώθηκαν σε περιοχές της Νότιας Αθήνας; 

Δυστυχώς και σε αυτό το πεδίο διαπιστώνονται στοιχεία σοβαρής κυβερνητικής και 
επιχειρησιακής αναποτελεσματικότητας, με την Αττική και ειδικά τις περιοχές της Νότιας 
Αθήνας να έχουν καταστεί ο τόπος συγκέντρωσης του μεγαλύτερου ποσοστού οργανωμένης 
εγκληματικότητας στη χώρα μας. 

Η διαχείριση, πρόληψη και καταστολή του οργανωμένου εγκλήματος αντιμετωπίζεται από την 
κυβέρνηση με όρους επικοινωνίας και όχι επιχειρησιακής δράσης, αφού ο κ. Θεοδωρικάκος δεν 
φαίνεται να αξιοποιεί την περιβόητη «λίστα Χρυσοχοΐδη» με τα στοιχεία 500 οργανωμένων 
εγκληματιών που παραδόθηκε τον Μάιο του 2022 στον Άρειο Πάγο φάκελο, υπό τη «συνοδεία» 
τηλεοπτικών συνεργείων. 

Και όλα αυτά ενώ η Ελλάδα, σύμφωνα με τα τελευταία διαθέσιμα στοιχεία της Eurostat, είχε τη 
μεγαλύτερη δημόσια δαπάνη για αστυνομικές υπηρεσίες ως ποσοστό του ΑΕΠ, ήτοι 1,5%, 
ανάμεσα στης χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σύμφωνα με το διεθνές πρότυπο λειτουργικής 
ταξινόμησης κρατικών δαπανών (Classification of Functions of Government- CoFoG). 

Επειδή τα περιστατικά και τα στατιστικά στοιχεία δεν επιβεβαιώνουν την κυβερνητική ρητορική 
περί μείωσης της βαριάς εγκληματικότητας στη χώρα μας 
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1. Πόσοι δράστες δολοφονιών που αποδίδονται σε ξεκαθάρισμα λογαριασμών του 
οργανωμένου εγκλήματος έχουν συλληφθεί και τους έχουν αποδοθεί οι σχετικές 
ποινικές ευθύνες από τον Μάιο του 2021 και πόσοι από αυτούς ήταν στην «λίστα 
Χρυσοχοΐδη»; 

2. Πόσα είναι τα θύματα δολοφονικών επιθέσεων που αποδίδονται σε ξεκαθάρισμα 
λογαριασμών από τον Μάιο του 2021, που συντάχθηκε και παραδόθηκε η «λίστα 
Χρυσοχοΐδη», μέχρι σήμερα και πόσα από αυτά συμπεριλαμβάνονται σε αυτή τη λίστα 
ως ύποπτοι οργανωμένων εγκληματικών ενεργειών; 

3. Ποια είναι η γεωγραφική κατανομή των σχετικών επιθέσεων και εφόσον εμφανίζουν 
αυξημένη συγκέντρωση στις περιοχές της Νότιας Αθήνας επιβεβαιώνει το στοιχείο αυτό 
ότι το οργανωμένο έγκλημα εδρεύει στις εν λόγω περιοχές; 

4. Πως αξιοποιείται σήμερα η λίστα Χρυσοχοΐδη και ποια ήταν τα αποτελέσματα ως προς 
τον έλεγχο των 500 «ποινικών», δηλαδή πόσοι συνολικά από αυτούς συνελήφθησαν, 
παραπέμφθηκαν στην ελληνική δικαιοσύνη και προφυλακίστηκαν ή καταδικάστηκαν 
από τον Μάιο 2021 μέχρι σήμερα; 

5. Ποια είναι η συμβολή και ποια τα αποτελέσματα της ΔΑΕΒΒ (Διεύθυνσης Αντιμετώπισης 
Ειδικών Εγκλημάτων Βίας της Ελληνικής Αστυνομίας και της ΔΙΔΑΠ (Διεύθυνσης 
Διαχείρισης και Ανάλυσης Πληροφοριών της Ελληνικής Αστυνομίας) στην αντιμετώπιση 
του οργανωμένου εγκλήματος από τον Μάιο του 2021 έως σήμερα; 

6. Σκοπεύει η κυβέρνηση της ΝΔ, αντί να στοχοποιεί διαδηλώσεις και πολιτικές 
διαμαρτυρίες, να αναδιατάξει τις αστυνομικές προτεραιότητες, με κύριο στόχο α) να 
άρει τον κατακερματισμό του έργου της ΕΛ.ΑΣ., που λόγω της πολυδιάσπασής του δεν 
μπορεί να υπαχθεί σε συνολικό εποπτικό έλεγχο και καθετοποιημένη επιχειρησιακή 
λειτουργία και β) να αντιστρέψει την τραγική υπολειτουργία και αποδυνάμωση των 
Αστυνομικών Τμημάτων και των Τμημάτων Ασφαλείας της χώρας; 

7. Γιατί τελικά ενώ γιγαντώνονται σύμφωνα με τα στοιχεία της ΑΔΑΕ οι άρσεις απορρήτου 
για λόγους «Εθνικής Ασφάλειας» κατά παραγγελία του «Επιτελικού Κράτους» δεν 
φαίνεται να υπάρχει η σχετική χρήση των θεσμικών εργαλείων για την αντιμετώπιση του 
οργανωμένου εγκλήματος; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

 

 

Τόνια Αντωνίου 

 

 

 

Γιώργος Καμίνης 




